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緣起簡介．BACKGROUND 
人口販運不僅危害基本人權，亦是侵害自由的嚴重犯罪行為，具有跨國境及有組織性的性質，聯合

國的人口販運問題報告顯示，全球人口販運案件有 80%具有跨國境特色，雙邊及多邊（區域性或全

球性）國際交流合作，係不可或缺之防制策略，內政部(移民署)為強化與各國合作關係，精進我國

防制人口販運工作，每年邀請國內外政府官員及非政府組織等民間團體人員齊聚一堂，辦理防制人

口販運國際工作坊（以下簡稱工作坊），共同探討防制人口販運相關議題。 

現代化奴役行為等於是人口販運的代名詞，為因應新興的人口販運議題及從探討防制的策略作為，

2024 年國工坊規劃主題包含「強迫犯罪下的非典型人口販運被害人」、「各國防堵跨國人口販運犯

罪策略」、「防制強迫勞動及器官摘取之關鍵策略」及「性剝削人口販運被害人權益保護及挑戰」等

議題。 

Human trafficking not only endangers fundamental human rights but is also a severe crime 

that infringes upon individual freedom. Its transnational and organized nature characterizes 

it. According to the United Nations report on human trafficking, 80% of global human 

trafficking cases involve cross-border elements. Bilateral and multilateral (regional or global) 

international cooperation is an indispensable strategy for combating this issue. The National 

Immigration Agency under the Ministry of Interior, aiming to strengthen cooperation with 

other countries and enhance Taiwan's efforts in combating human trafficking, organizes the 

International Workshop on Strategies for Combating Human Trafficking annually. This 

workshop gathers government officials and representatives from non-governmental 

organizations (NGOs) domestically and internationally to discuss issues related to 

combating human trafficking. 

Modern slavery is essentially synonymous with human trafficking. To address emerging 

human trafficking issues and explore strategies for prevention, The 2024 International 

Workshop on Strategies for Combating Human Trafficking will focus on topics including " 

Atypical Victims of Human Trafficking Under Forced Criminality," "Strategies for Preventing 

Transnational Human Trafficking Crimes," " Key Strategies for Preventing Forced Labor and 

Organ Harvesting," and " Protection and Challenges of Rights of Victims of Sexual 

Exploitation." 
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議程．AGENDA 
2024 年 8 月 28 日（星期三） August 28th, 2024 (Wednesday) 

時間 Time 議程 Agenda 
08:30-09:30 報  到 Registration 
09:30-10:00 
（30 分鐘） 

開幕式(致詞、儀式暨合照) Opening Ceremony & Group Photo 

議 題 一 ： 
Session 1： 
主 持 人 ： 
Moderator： 

強迫犯罪下的非典型人口販運被害人 
Atypical Victims of Human Trafficking Under Forced Criminality 
行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員翁燕菁 
Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on 
Prevention of Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination, Yen-
Ching Weng 

10:00-10:30 
（30 分鐘） 

專題演講：詐騙園區中的人口販運複雜性和類型 
Keynote Speech: The Complexity and Typology of Human Trafficking Victims in 
Organised Fraud Compounds 
主講人：英國憫研顧問創辦人江玉敏 
Speaker: Founder, Humanity Research Consultancy, U.K., Mina Chiang 

10:30-11:00 
（30 分鐘） 

專題演講：勞動剝削境遇下對他人加害犯罪不追訴-歐盟與臺灣觀點 
Keynote Speech: Perspectives From the EU and Taiwan : Non-Prosecution for 
Crimes Committed under conditions of Labor Exploitation” 
主講人：行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員許絲捷 
Speaker: Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on 

Prevention of Human Trafficking and Elimination of Racial 
Discrimination, Szu-Chieh Hsu 

11:00-11:20 
（20 分鐘） 

茶  敘  Refreshment 

11:20-12:30 
（70 分鐘） 

與談人：（40 分鐘） 
1. 加拿大多倫多警局網絡協調中心調查官 David Oh
2. 韓國刑事政策法務研究院選任研究委員安成訓 Sung Hoon An
3. 義大利威尼斯大學博士研究生 Ling Li
Commentators：（40 Mins）
1. Detective, Cyber Coordinated Center, Toronto Police Service, Canada, David

Oh
2. Senior Researcher, Korean Institute of Criminology and Justice, Korea, Sung

Hoon An
3. PhD Student, Ca' Foscari University of Venice, Ling Li
雙向交流（30 分鐘，主講人及與談人均須參與）
Open Discussion（30 Mins）

12:30-14:00 
（90 分鐘） 

午  餐  Lunch Break 
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時間 Time 議程 Agenda 

議 題 二 ： 
Session 2： 
主 持 人 ：  
Moderator： 

各國防堵跨國人口販運犯罪策略 
Strategies for Preventing Transnational Human Trafficking Crimes 
行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員林盈君 
Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on 
Prevention of Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination, Ying-
Chun Lin 

14:00-14:30 
（30 分鐘） 

跨國組織犯罪與網路詐騙及強迫犯罪相關之人口販運：對來源國之挑戰 
Transnational Organized Crime and Trafficking in Persons Related to Online 
Scam and Forced Criminality: Challenges for Source Countries 
主講人：東協－澳洲防制人口販運計畫越南辦公室國家計畫研究員 Van Nguyen 
Speaker: Country Program Officer, ASEAN-Australia Counter Trafficking, 

Vietnam, Van Nguyen 

14:30-15:00 
（30 分鐘） 

人口販運案件之跨國合作實例分享-印尼觀點 
Case Studies of International Cooperation in Combating Human Trafficking 
主講人：印尼移民總局調查處移民查處科長 Happy Reza Dipayuda  
Speaker: Deputy Director, Directorate of Immigration Supervision and 

Enforcement, Directorate General of Immigration, Indonesia, Happy 
Reza Dipayuda 

15:00-15:30 
（30 分鐘） 

專題演講：我國查緝及起訴跨國人口販運案件之挑戰-臺灣觀點 
Challenges in the Investigation and Prosecution of Transnational Human 
Trafficking Cases in Taiwan 
主講人：臺灣中央警察大學外事警察學系主任張維容 
Speaker: Chairman, Central Police University, Department of Foreign Affairs 

Police, Wei-Jung Chang 
15:30-16:00 
（30 分鐘) 

茶  敘  Refreshment 

16:00-17:00 
（60 分鐘） 

與談人：（30 分鐘） 
1. 英國卡迪夫大學管理學院法學博士與高級講師 Dimitris Xenos 
2. 加拿大約克郡警局調查官 Gary McBride 
Commentators：（30 Mins） 
1. Senior Lecturer, Department of Business, Management and Law, Cardiff 

School of Management, U.K., Dimitris Xenos 
2. Detective,York Regional Police, Canada, Gary McBride 
雙向交流（30 分鐘，主講人及與談人均須參與） 
Open Discussion（30 Mins） 
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議事規則 

項目 進行方式 

專題演講 

每場演講時間依議程進行 

結束前五分鐘第一次舉牌提醒 

時間終了舉牌提醒 

雙向交流 

開放與會來賓提問與討論 

與會來賓提問均須先舉手 

經主席同意後，取得發言權 

RULES OF PROCEDURE 

ITEM DESCRIPTION 

Session 

Duration of each lecture depends on the agenda. When 

there are 5 minutes left, we will hold a sign to notify you 

of the remaining time. When time’s up, we will hold 

the sign to notify you. 

Open Discussion 
To give and inquiry, please raise your hand before 

remark. 
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議題一．SESSION 1

強迫犯罪下的非典型人口販運被害人 

Atypical Victims of Human Trafficking Under 

Forced Criminality 
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翁燕菁 

行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員 

現職 

國立政治⼤學政治學系兼創新國際學院副教授 

學歷 

法國巴黎第⼆⼤學法學博⼠ 

專長 

專長為國際⼈權法，近年研究專注於漁業與⼈權以及美洲⼈權保障體系，現任⾏政院防制⼈⼝販運
及消除種族歧視協調會報委員、⾏政院⼈權保障推動⼩組委員。 
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Vivianne Yen-Ching Weng 

Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of 

Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination 

CURRENT POSITION 

Associate Professor at Department of Political Science & International College of Innovation, 
National Chengchi (Sciences-po) University 

EDUCATION 

Doctor in Law, Université Panthéon-Assas (Paris II) 

EXPERTISE 

Dr. Weng is specialized in international human rights law and works recently on issues 
concerning fisheries and human rights as well as Inter-American system of human rights 
protection. She is currently a member of the Executive Yuan Coordinating Board on 
Prevention of Human Trafficking& Elimination of Racial Discrimination as well as the 
Executive Yuan Board for Promotion of Human Rights Protection 
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江玉敏 

英國憫研顧問創辦人 

學歷 

• 2017-2018  英國發展研究院發展研究碩士（全額獎學金）

• 2011-2016  台灣國立清華大學工程與系統科學學士

簡介 

專門研究打擊現代奴隸制、人權和強迫勞動的專家。英國憫研顧問創辦人兼董事。擁有在部分受貧
困及戰爭衝突影響的國家發展計畫、研究和諮詢顧問等，長達九年之工作經驗。在公開演講和主持
方面擁有豐富經驗。擁有社會學、人類學和國際發展跨學科背景的訓練。英國現代奴隸制與證據中
心同行評審學院成員。曾任扶輪社反奴隸制行動小組董事會成員。觀點曾被包括 CNN 和 VICE 在
內的 20 多家媒體發表和引用。. 

經歷 

• 2019-至今  英國憫研顧問創辦人兼董事

英國憫研顧問是一間獲獎的社會企業，致力於打擊現代奴隸制和人口販運。HRC 遵循優先考
慮當地人民的心聲和以倖存者為中心的方法理念。HRC 亦與來自超過 20 個國家的研究人員
和顧問合作。

• 2018-2019  獨立顧問，專門研究現代奴隸制、人權和貧困
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Mina Chiang 

Founder, Humanity Research Consultancy, U.K. 

EDUCATION 

• 2017 – 2018  MA Development Studies, Institute of Development Studies (Full-

scholarship), United Kingdom

• 2011 – 2016  BSc Engineering and System Science, National Tsing-Hua University

(NTHU), Taiwan

BIOGRAPHY 

Expert specialising in combating modern slavery, human rights, and forced labour. Founder 

and Director of Humanity Research Consultancy. 

Nine years of experience conducting projects, research, and consultancy work in some of the 

most impoverished and conflict-affected countries. Extensive experience in public speaking 

and moderating. Trained by an interdisciplinary background in sociology, anthropology, and 

international development. Peer Review College of the UK Modern Slavery and Evidence 

Centre. Former Board member of the Rotary Action Group Against Slavery. Opinions have 

been published and cited by over 20 media, including CNN and VICE. 

EXPERIENCE 

• 2019 – NOW  Founder and Director, Humanity Research Consultancy

Humanity Research Consultancy (HRC) is an award-winning social enterprise with

expertise in countering modern slavery and human trafficking. HRC follows the

philosophy of prioritising local voices and a survivor-centred approach. HRC works with

researchers and consultants from more than 20 countries.

• 2018 – 2019  Independent Consultant, specialising in modern slavery, human rights,

and poverty
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許絲捷 

行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員 

現職 

中央警察大學行政警察學系專任助理教授 

學歷 

• 1998.9-2003.7 東吳大學法律系

• 2003.9-2007.1 東吳大學法律研究所刑事法組

• 2008.9-2014.6 德國慕尼黑大學法學博士

• 2011.4-2013.4 教育部留學獎學金

經歷 

• 2014.8-2018.1 銘傳大學法律學系專任助理教授

• 2018.2-2023.7 銘傳大學法律學系專任副教授

• 2018.9-2023.7 東吳大學法律系兼任副教授

• 2023.8-迄今 中央警察大學行政警察學系專任助理教授 

• 2023.8-迄今 銘傳大學法律學系兼任副教授 

• 2024.8-迄今 世新大學法律系兼任副教授 
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Hsu, Szu-Chieh 

Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of 

Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination 

CURRENT POSITION 

Assistant Professor, Department of Administrative Police, Central Police University 

EDUCATION 

• 1998.9-2003.7 Department of Law, Soochow University

• 2003.9-2007.1 Criminal Law Group, Graduate Institute of Law, Soochow University

• 2008.9-2014.6 Doctor of Law, Ludwig Maximilian University of Munich, Germany

EXPERIENCE 

• 2014.8-2018.1 Assistant Professor, Department of Law, Ming Chuan University

• 2018.2-2023.7 Associate Professor, Department of Law, Ming Chuan University

• 2018.9-2023.7 Associate Professor (Adjunct), Department of Law, Soochow University

• 2023.8-Now Assistant Professor, Department of Administrative Police, Central Police 
University

• 2023.8-Now Associate Professor (Adjunct), Department of Law, Ming Chuan 
University

• 2024.8-Now Associate Professor (Adjunct), Department of Law, Shih Shin University 
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David Oh 

加拿大多倫多警局網絡協調中心調查官 

現職 

安大略省多倫多警局網絡協調中心（C3）偵查佐(2024 年 2 月起迄今)，此前擔任人口販運執法小
組之隊長和調查員職務達 7 年(2017 年 4 月至 2024 年 2 月)。 

背景 

1. 1999 年至 2002 年間就讀約克大學，主修心理學。

2. 2007 年 3 月在安大略警察學院完成警察警員訓練。自 2006 年 12 月 19 日起任職多倫多警局。 

3. 2017 年 4 月派任人口販運執法小組。職責包括調查涉嫌或懷疑的性或強迫勞動目的人口販運
案件。此外，支持和管理受害人，並參與逮捕和起訴從事性或強迫勞動目的人口販運的犯罪分
子。這些調查覆蓋多倫多市，往往因為犯罪性質而擴展到全國範圍。

4. 自 2021 年 10 月起，定期向包括執法部門、各國領事館、政府機構、非政府組織、企業和社區
團體在內的各種聽眾，提供演講和講座，涵蓋市級、省級和聯邦級；演講重點是為加拿大各地
的個人和團體提供有關性販賣的培訓、教育和指導。2021 年創建「亞裔倖存者網絡」，以支持
亞裔社區的性交易工作者。成功地搭建了加拿大亞裔性交易工作者與執法機構之間的橋樑。通
過與無數亞裔社區支援團體建立夥伴關係，教育了組織和領事館關於剝削的風險。與全球執法
機構、私營部門、內部和外部夥伴合作，共同打擊網絡犯罪調查

5.  主辦 2023 年多倫多警察服務國際人口販運會議。該活動匯集了來自全世界超過 500 位致力於
打擊人口販運者，旨在分享新的創新工具、專業知識和倖存者本人的深刻生活經驗。會議擴展
了世界對受害者的資源，並增強了打擊人口販運調查員的能力。
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David Oh 

Detective, Cyber Coordinated Center, Toronto Police Service, Canada 

INTRODUCTION 

I, David Oh (Police ID #9657) of the City of Toronto, in the Province of Ontario, am a peace 
officer employed by the Toronto Police Service and hold the rank of Detective. I am presently 
assigned to the Cyber Coordinated Center (C3) where I perform the duties of a supervisor 
and investigator. Prior to my deployment at C3, I was a team lead and an investigator with 
the Human Trafficking Enforcement Team for 7 years. 

SUMMARY OF QUALIFICATIONS 

I attended York University, majoring in Psychology from 1999-2002. I then completed my 
police constable training at the Ontario Police College in March 2007. Since December 19, 
2006, I have served as a sworn member of the Toronto Police Service, primarily in the realm 
of Detective Services. 

In my capacity as a lead investigator, case manager, and affiant, I have handled a diverse 
range of criminal cases, including but not limited to drug trafficking, firearm-related 
offences, robberies, sexual assaults, human trafficking and parallel homicide investigations. 

My assignment to the Human Trafficking Enforcement Team began in April 2017. In this role, 
my responsibilities included investigating cases involving alleged or suspected human 
trafficking for sexual or forced labour purposes. Additionally, I supported and managed 
victims and participated in arresting and prosecuting offenders engaged in human 
trafficking for sexual or forced labour purposes. These investigations span the City of 
Toronto, often extending across the nation due to the nature of the offences. 

I assumed the role as the gatekeeper for the Human Trafficking Enforcement Team. I assessed 
and measured the risks involved in each and every referral and tip the unit encountered. I 
oversaw, reviewed work products, and guided a team of 18 other Detective Constables in 
this capacity. 
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Commencing in October 2021, I regularly delivered presentations and lectures to various 
audiences, including law enforcement, Consulates of various countries, government 
agencies, non-governmental organizations, corporations, and community groups at 
municipal, provincial, and federal levels. The focus of my presentations has been to provide 
training, education, and guidance to individuals and groups throughout Canada concerning 
sex trafficking. 

In 2021, I created the Asian Survivor Network to support sex trade workers within the Asian 
community. I was able to bridged the gap between Asian sex trade workers and law 
enforcement agencies in Canada. Creating partnerships with countless Asian community 
support groups, I educated organizations and Consulates on the risks of exploitation. I 
emphasised the importance of supporting the individuals that have been victimized in the 
heinous crime of human trafficking. As a result, Asian sex trade workers in Canada are 
accessible to vital resources through the Asian Survivor Network. 

As an ambassador of the Toronto Police Service, I organized the 2023 Toronto Police Service 
International Human Trafficking Conference in Toronto. The event assembled over 500 
individuals from all over the world all committed to the fight against human trafficking. The 
event was designed to share new innovative tools, subject matter experts and impactful lived 
experiences from survivors themselves. The conference broadened the world’s resources 
for victims and enhanced the capabilities of investigators combatting human trafficking. 
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安成訓 

韓國刑事政策法務研究院選任研究委員 

現職： 

• 韓國刑事法務政策選任研究委員 

學歷 

• 日本明治大學 刑事學博士 

• 日本明治大學 刑事學碩士 

經歷（近 5 年）  

• 2024.1~現在  檢察搜查審議委員會 委員 

• 2024.1   韓國保護管束學會 總務理事 

• 2023.11   法務部長官 表章 

• 2022.1~現在  首爾高等檢察廳 刑事審議委員會委員 

• 2021.8~2023.12 大法院 量刑委員會 諮詢委員  

• 2020.2~2020.12 美國賓州印地安那州立大學訪問教授  

• 2019   獲國務總理表章  

• 2019.4~現在  法務部 犯罪被害者保護委員會委員  

• 2018.3~現在  大法院量刑研究會 運營委員  

• 2018.4~2020.2 國民權益委員會 委員 
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An, Sung-Hoon 

Senior Researcher, Korean Institute of Criminology and Justice, Korea 

CURRENT POSITION 

• Senior Researcher, Korean Institute of Criminology and Justice 

EDUCATION 

• Doctor of Criminal Law, Meiji University, Japan 

• Master of Criminal Law, Meiji University, Japan 

EXPERIENCE 

• 2024.01 - Now  Member of Prosecution Investigation Deliberation Committee 

• 2024.01  Director of General Affairs, Probation Association, Korea 

• 2023.11  Recipient of Ministry of Justice's Commendation  

• Member of Criminal Deliberation Committee, Seoul High Prosecutor’s Office (2022/01 
- Now) 

• Advisory Member of Supreme Court Sentencing Counsel (2021/08 - Now) 

• Visiting Professor at Indiana State University (2020/02 - 2020/12)  

• Recipient of Prime Minister's Commendation (2019) 

• Member of Association for Victims Support, Ministry of Justice (2019/04 - Now) 

• Committee member of Sentencing Research Society, Ministry of Justice (2018/03 - Now) 

• Committee member of Anti-Corruption and Civil Rights Commission (2018/04 – 
2020/02) 
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李玲 

義大利威尼斯大學博士研究生 

簡介 

• 曾在聯合國機構、非政府組織和政府機構從事人權保護和人道主義工作， 主要工作地區包括
東南亞、 東非和西非地區。 

• 10 年以上反人口販運、反性別侵害實踐及研究調研工作。 

• 熟練掌握 3 種聯合國官方語言： 中文、 法語、 英語。 

• Scam: Inside Southeast Asia’s Cybercrime Compounds（即將出版）作者。 

教育背景 

• 2023 年 - 至今    義大利威尼斯大學 博士 亞非研究 

• 2020 年 - 2021 年 法國里昂政治學院 碩士 公共政策監測與評估 

• 2020 年 - 2021 年 英國肯特大學 碩士 國際法 

• 2020 年 - 2021 年 中國刑警學院 學士 法學 

工作經歷 

專案經理（柬埔寨） 憫研顧問 2023 年 7 月- 2024 年 7 月 
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Ling Li 

PhD Student, Ca' Foscari University of Venice 

PROFESSIONAL SUMMARY 

• Result-oriented professional with eight years of experience in monitoring, evaluation,
research, and learning at UN agencies, NGOs, and public entities in the fields of human
rights, protection, and humanitarian work in Southeast Asia, West Africa, and the MENA
region.

• Project management experience through needs assessment, strategic planning, and
resultsbased management in over 20 projects.

• Professional proficiency in three UN official languages: English, French, and Chinese.

• Co-author of the book Scam: Inside Southeast Asia’s Cybercrime Compounds
(forthcomingwith Verso Books)

EDUCATION 

• Ca' Foscari University of Venice Venice, Italy PhD in Asian and African Studies 2023–Now
Research subject: New forms of technology-facilitated modern slavery in East and
Southeast Asia

• Sciences Po Lyon Lyon, France Masters in Monitoring and Evaluation of Public Policies
2020–2021
Dissertation: ‘Improving Remote Management: Third Party Monitoring Operators as a
Liaison between International Agencies and Local Organizations’

• University of Kent Brussels, Belgium LLM in International Human Rights Laws 2018–2019
Dissertation: ‘The Complexity of Seeking Protection: China’s Immigration Laws and
Policies Relating to Refugees’

• National Police University of China Shenyang, China Bachelor of Law 2007–2011
Charles Sturt University Goulburn, Australia Bachelor of Policing, exchange program
2010–2011

PROFESSIONAL EXPERIENCE 

Humanity Research Consultancy Cambodia Project Manager July 2023–July 2024 
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議題二．SESSION 2

各國防堵跨國人口販運犯罪策略 

Strategies for Preventing Transnational Human 

Trafficking Crimes 
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林盈君 

行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員 

現職 

中央警察大學國境警察學系助理教授 

最高學歷 

英國 NEWCASTLE 大學社會學和社會政策學博士  

服務 

行政院人權保障推動小組第 15-16 屆委員 

行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報第 8-9 屆委員 

內政部移民署跨國境婚姻媒合管理審查小組委員 

新住民發展基金管理會委員 

工作經驗 

助理教授 | 中國文化大學社會福利系 | 2010-2011 

博士後研究員 | 國立台灣大學社會工作學系 | 2010 

社工師|  婦女救援基金會|2004-2005 

社工師|台北市家庭暴力暨性侵害防治中心|2003 

學術專長 

人口販運、移民政策、社會工作 
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Ying-Chun Lin 

Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of 

Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination 

CURRENT POSITION 

Assistant Professor, Department of Border Police, Central Police University 

EDUCATION 

PhD in Sociology and Social Policy, Newcastle University, UK 

SERVICES 
• Member of the 15th-16th Human Rights Task Force, Executive Yuan
• Member of the 8th-9th Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of

Human Trafficking Prevention and Elimination of Racial Discrimination Racism
Coordination Meeting

• Member of the International Matchmaking Management and Review Task Force,
National Immigration Agency, Ministry of the Interior

• Committee Member of the New Immigrants Development Fund, National Immigration
Agency

EXPERIENCE 
• Assistant Professor | Department of Social Welfare, Chinese Culture University | 2010-

2011
• Postdoctoral Research Fellow | Department of Social Work, National Taiwan University |

2010
• Social Worker | Taipei Women’s Rescue Foundation | 2004-2005
• Social Worker | Taipei City Center for Prevention of Domestic Violence and Sexual Assault

| 2003

EXPERTISE 

Immigration Policy, Human Trafficking, Social Work 
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Van Nguyen 

東協－澳洲防制人口販運計畫越南辦公室國家計畫研究員 

Ms. Van Nguyen - 美國馬里蘭大學刑事司法領導碩士。她在警務、司法、犯罪之預防以及對受害
者的支持與保護等方面有超過 15 年的工作經驗。目前，Ms. Van Nguyen 是東協－澳洲防制人口
販運計畫越南辦公室的國家計畫研究員，致力於打擊人口販運的法律、政策的參與、人口販運情勢
分析、新趨勢、干預措施的發展、反人口販運的實踐和標準作業程序；且倡導並整合以受害者為中
心的方法、性別敏感度和社會包容，以促進受害者權利。 

在區域性計畫中的工作使 Ms. Van Nguyen 對區域內的防制人口販運有了全面的瞭解和深入見解。
Ms. Van Nguyen 同時也是一位精通互動培訓方法的培訓師。她曾就防制人口販運、兒童剝削、性
剝削和性別暴力等不同主題提供了各種培訓。在加入東協－澳洲防制人口販運計畫之前，Ms. Van 
Nguyen 在越南人民警察學院擔任了近十年的警察工作，負責能力建設計劃和警察國際合作。該職
位為她提供了與世界各地和該地區的執法機構有廣泛合作的機會，特別是打擊複雜類型的犯罪，包
括跨國有組織犯罪，例如：人口販運、毒品相關犯罪、洗錢。因此，她獲得了許多在各個刑事司法
領域的專業知識，這對她目前的角色和職業生涯有很大的幫助。 
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Van Nguyen 

Country Program Officer, ASEAN-Australia Counter Trafficking, Vietnam 

Ms. Van -Master of Leadership in Criminal Justice, University of Maryland, USA. She has more 
than 15 years working in policing, justice, crime prevention and victim protection and 
support. Currently, Van is the Country Program Officer of ASEAN-Australia Counter 
Trafficking in Vietnam where she involves deeply in law, policy engagement, analyzation of 
trafficking in person situation, emerge trends, development of intervention, good practice, 
SOP in counter trafficking in persons; advocate and integrate victim center approaches, 
gender sensitivity and social inclusion to promote victim rights.  

Working in a regional program provides Van a comprehensive overview and insights of 
counter trafficking in persons in region. Van is also a trainer fluent with interactive training 
methodologies. She has delivered various training on different topics related to counter 
trafficking in persons, child exploitation, sexual exploitation, and gender-based violence. 
Before ASEAN-ACT, Van spent nearly 10 years working as a Police Officer at People’s Police 
Academy of Vietnam, in charge of capacity building programs and police international 
cooperation. The position provided opportunities for her to work broadly with law 
enforcement from many countries around the world and in the region in counter complex 
types of crimes including transnational organized crimes such as: trafficking in persons, drug 
related crime, money laundering. As a result, her expertise has been developed in various 
criminal justice areas which strong supports for her current role and carrier. 
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Happy Reza Dipayuda 

印尼移民總局調查處移民查處科長 

經歷 

• 調查員 – 肅貪委員會 (2013 年至今)

1. 從事貪腐與洗錢案件全程調查；

2. 透過深入訪談、查扣證據、觀察、監控 / 臥底行動、合法監聽，以及與印尼金融情報中心
(PPATK)或其他相關本國 / 外國單位合作以蒐集證據，協助貪腐與洗錢案件調查；

3. 撰寫調查報告並提交給肅貪委員會檢察官

• 移民資訊科副科長 – 移民總局 (2011 年至 2013 年)

• 調查員 – 東雅加達移民辦公室，移民總局(2007-2011)

• 講師 – 移民學院，移民總局 (2005-2007)

• 移民官員 - 移民總局 (2004-2007)

學歷 

• 印尼帕達達蘭大學法律學士學位, 2008;

• 移民學院研究生文憑, 2004;

• 移民調查員培訓 - 警察刑事調查中心 2005;

• 通用英語培訓，昆士蘭大學國際語言及文化教育學院 (ICTE), 2008);

• 石油和天然氣調查培訓、偵查貪污行為和進行調查，印尼反貪污委員會（KPK RI）, 2016;

• 國家採購專家之培訓與認證, 2015;

• 金融調查與資產返還之培訓、司法互助與離岸結構訓練，來自巴塞爾研究所的國際資產返還中
心 (ICAR) 和美國國際開發署 (USAID), 2019.

• 在印尼反貪污委員會參加各種與貪污、洗錢和情報相關的培訓和課程, 2013-2019
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Happy Reza Dipayuda 

Deputy Director, Directorate of Immigration Supervision and Enforcement, Directorate 

General of Immigration, Indonesia 

Work Experience 
• Investigator - Corruption Eradication Commission (2013-date) 

1. Conduct end-to-end investigation on corruption and money laundering cases;  

2. Collect the evidences to support investigation process of corruption and money 
laundering through in-depth interview, evidence seizure, observation, 
surveillance/undercover operation, lawful interception, and cooperation with the 
Indonesian FIU (PPATK) or with other related domestic/foreign agencies; 

3. Prepare the investigation report and deliver it to the KPK prosecutor. 

• Immigration Information Sub Section Chief – Directorate General Immigration (2011-
2013) 

• Investigator – East Jakarta Immigration Office, Directorate General Immigration (2007-
2011) 

• Instructor –Immigration Academy, Directorate General Immigration (2005-2007) 

• Immigration Officer - Directorate General Immigration (2004-2007) 

Education 
• Bachelor Degree of Law from Padjadjaran University (GPA 3.22 of a 4.00  

• scale), 2008;  

• Graduate Diploma from Immigration Academy, 2004;  

• Immigration Investigator Training - Police Criminal Investigation Centre,  

• 2005;  

• General English Training, ICTE University of Queensland, 2008);  

• Oil and Gas Investigation Training, Detecting Corrupt Conduct and Conducting 
Investigation, KPK RI, 2016;  

• National Procurement Expert Training and Certification, 2015;  
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• Financial Investigations & Asset Recovery Training, Mutual Legal assistance & offshore 
structure Training from ICAR (International Centre for Asset Recovery) of the Basel 
Institute cooperation and USAID, 2019.  

• Various trainings and courses related to corruption, money laundering and intelligence 
at KPK RI, 2013-2019 
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張維容 

臺灣中央警察大學外事警察學系主任 

一、研究領域 

涉外執法、人口販運防制、警察法學 

二、現職 

(一)中央警察大學外事警察學系暨研究所副教授兼系主任(2023.8.1~迄今) 

(二)內政部「警消勤務安全促進與事件調查會」委員兼「警政議題組」組長

(三)內政部警政署「警察法規研究小組」委員

三、最高學歷 

中央警察大學警察政策研究所法學博士 

四、工作經歷 

(一)臺北市警察局女子警察隊分隊長、兼任「犯罪防治組」及「保護婦孺組」組長（1998.7~2001.7） 

(二)臺北市「家庭暴力暨性侵害防治中心」暴力防治組組長（1998.7~2001.7，兼任）

(三)臺北市警察局保安警察大隊分隊長（2001.7~2005.4）

(四)臺北市警察局松山分局偵查員、組員（2005.4~2008.4）

(五)內政部警政署國際組警務正(2008.4~2018.1.31）

(六)中央警察大學外事警察學系暨研究所專任助理教授(2018.2.1~2021.1.31)

(七)中央警察大學外事警察學系暨研究所專任副教授(2021.2.1~迄今)
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Wei-Jung Chang 

Chairman, Central Police University, Department of Foreign Affairs Police 

Specialty & Research Area: 

• Law Enforcement Involving Foreign Affairs、Human Trafficking Prevention、Police Law 

Current Position 

• Associate Professor & Chair Department of Foreign Affairs Police, Central Police 
University (2023.8.1~Now) 

• Member of Police and Fire Safety Promotion and Incident Investigation Committee, 
Ministry of Interior & Head of the Police Affairs Task Force 

• Member of the Police Regulations Research Committee, Ministry of the Interior Police 
Department 

Education 

• Ph.D. of Laws, Graduate School of Police Policy, Central Police University 

Experience 

• Deputy Chief of the Taipei City Police Department's Female Police Division concurrently 
serving as the Head of the Crime Prevention Unit and the Head of the Women's and 
Children's Protection Unit（1998.7~2001.7） 

• Head of the Violence Prevention Unit at the Domestic Violence and Sexual Assault 
Prevention Center, Taipei City（1998.7~2001.7） 

• Deputy Chief of the Taipei City Police Department's Mobile Division（2001.7~2005.4） 

• Investigator and Team Member at the Songshan Precinct, Taipei City Police 
Department(2005.4~2008.4） 

• Division Assistant of International Affairs Division, National Police Agency, MOI 
(2008.4~2018.1.31) 

• Assistant Professor of the Department of Foreign Affairs Police, Central Police University 
(2018.2.1~2021.1.31) 
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Dimitris Xenos 

英國卡迪夫大學管理學院法學博士與高級講師 

Dimitris Xenos 博士是卡迪夫城市大學法學高級講師。他也擔任公共當局和私人團體的法律顧問。
他是雅典歐洲公法組織的研究員，也是《歐洲公法評論》的書評編輯。他的法律專業知識和研究工
作結合了國內、歐洲和國際相關的公法和私法領域。 

在人權領域，他的專著《歐洲人權公約下國家的積極義務》（Routledge，2012 年）是一項國際公
認的研究，被引用於 2012 年重要的捕鯨環境案件的判決中：國際法院的南極洲（2014 年）（澳洲
控訴日本）（Cançado Trindade 法官的意見）。另一項相關研究包括“作為一項人權的預防犯罪：
警察的積極義務”，載於 Ralf Alleweldt 和 Guido Fickenscher，《國際人權法與警察》（Springer 
Verlag，2018 年）181-15。 

他經常為歐洲監察員、英格蘭和威爾斯法律委員會以及議會人權聯合委員會等公共機構的公開諮詢
做出貢獻。 
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Dimitris Xenos 

Senior Lecturer, Department of Business, Management and Law, Cardiff School of 

Management, U.K. 

Dr Dimitris Xenos is a Senior Lecturer in Law at the Cardiff Metropolitan University. He also 
acts as a legal consultant for public authorities and private parties. He is a Fellow at the 
European Public Law Organisation in Athens, and book review editor for the European 
Review of Public Law. His legal expertise and research work combine both public and private 
law areas of domestic, European and international relevance.  

In the area of human rights, his monograph, ‘The positive obligations of the state under 
the European Convention of Human Rights (Routledge, 2012)’ is an internationally 
established study, which was cited in the judgment of the important environmental case of 
Whaling in the Antarctic (2014) (Australia v Japan) of the International Court of Justice (Judge 
Cançado Trindade’s opinion). An additional, relevant study includes ‘The Protection 
against Crime as a Human Right: Positive Obligations of the Police’, in Ralf Alleweldt and 
Guido Fickenscher (eds), International Human Rights Law and the Police (Springer Verlag, 
2018) 181-15.  

He makes frequent contributions to open consultations of public institutions, such the 
European Ombudsman, the Law Commission of England and Wales, and the Joint 
Parliamentary Committee on Human Rights.  

SSRN profile: https://papers.ssrn.com/sol3/cf_dev/AbsByAuth.cfm?per_id=1736742 
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Gary McBride 

加拿大約克郡警局調查官 

現職 

• 約克郡警局人口販運調查部門偵查佐 

經歷 

1. 2021 年至今：反剝削單位-人口販賣 (HT) 和 網路兒童剝削 (ICE) 部門 

(1) 負責兩個部門的日常管理、長期規劃和調查回應。 

(2) 主要案件經理，負責重大人口販賣項目。 

o 2020 年的「Eonni 計劃」涉及亞洲女性被有組織犯罪集團販賣到加拿大及其各地從
事性交易。有 6 人被起訴，超過 400 萬加元被查封和沒收。 

o 2023 年的「Norte 計劃」涉及超過 100 名墨西哥工人在大多倫多地區被販賣從事勞
動剝削。有 7 人被起訴，該案在墨西哥大使館舉行的媒體會議上被突出報導，以向他
們的公民提供支援。 

(3) 與其他警務合作夥伴合作，共享資源。 

(4) 通過教育和合作培養社區合作關係，包括大型人口販運會議。 

(5) 管理撥款和資金，支持重大項目和弱勢受害者的需求。 

2. 親密伴侶暴力單位 (IPVU)： 2020 年至 2021 年 

(1) 負責該地區所有 IPV 案件的日常管理、長期規劃、培訓、質量控制和 YRP 調查回應。 

(2) 分析單位包括人員和任務。實施變更，包括任務變更、輪班變更以招聘和健康，安大略省
首家更改單位名稱為 IPVU，以更好地反映社會變化、任務和法律語言。 
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3. 第四分局 B 班警員長： 2019 年至 2020 年 

(1) 負責最大班組的運營和管理。 

(2) 管理人員，包括支持其他地區。 

(3) 負責監督 YRP 最繁忙地區的囚犯管理。 

(4) 確保成員在經歷創傷性呼叫和個人問題後接受心理健康支持。  

4. 其他主管經驗 

(1) 第五分局偵查員  - 刑事調查： 2018 年至 2019 年 

(2) 第五分局巡佐 - B 班： 2017 年至 2018 年 

(3) 偵查員 – 網路兒童剝削單位： 2014 年至 2017 年 

學歷： 

1. 西安大略大學 - 文學士  

2. 千禧學院 - 企業通訊  

3. 約克大學 - 警察領導的未來研習班  

4. YorkLEADS - 警政和政府管理研習班 

 

213



Gary McBride 

Detective,York Regional Police, Canada 

Detective Sergeant with more than 25 years of experience with a focus on investigations 
involving vulnerable people and victims. Managed change in units to provide efficiencies to 
work areas to better service those involved in crime. 

 

DETECTIVE SERGEANT EXPERIENCE 

• COUNTER EXPLOITATION UNIT HUMAN TRAFFICKING (HT) & INTERNET CHILD 
EXPLOITATION (ICE) SECTIONS 

2021 - Present 

• Responsible for daily management, long term planning and investigative response 
for both sections. 

• Major Case Manager for major human trafficking projects.  

o In 2020 Project Eonni involved females from Asia being trafficked into and 
across Canada for the sex trade by an organized crime group. 6 people were 
charged and more than $4 million was seized and forfeited 

o In 2023 Project Norte involved more than 100 Mexican workers being trafficked 
in the Greater Toronto Area for labour trafficking. 7 people were charged and 
the case was highlighted through a media conference with the Mexican 
Embassy to offer support to their citizens. 

• Engage other policing partners for shared resources.  

• Foster community partnerships through education and collaboration including for 
a large HT conference. 

• Financial management of grants and funding to support major projects and 
vulnerable victims’ needs. 

• Wellness strategies including workload management, task satisfaction and mid 
tenure breaks. 
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• INTIMATE PARTNER VIOLENCE UNIT (IPVU) 

2020 - 2021 

• Responsible for daily management, long term planning, training, quality control and 
YRP investigative response for all IPV cases in the region. 

• Analysis of unit including staffing and mandate. Implement changes including 
mandate change, shift change for recruitment and wellness, first in Ontario to 
change unit name to IPVU to better reflect societal changes, mandate and legal 
language. 

• Manage staffing and calls for service during Covid including new supervisors, 
remote work and increase in IPV calls with increased violence. 

STAFF SERGEANT EXPERIENCE 

• 4 DISTRICT – B PLATOON  

2019 –2020 

• Responsible for operation and administration in a district with the largest platoons. 

• Managing staffing including supporting other districts. 

• Responsible for overseeing prisoner management in YRP’s busiest district. 

• Ensure members receive mental health support after traumatic calls and personal 
issues. 

ADDITIONAL SUPERVISOR EXPERIENCE 

• DETECTIVE – 5 DISTRICT - CRIMINAL INVESTIGATIONS 

2018 –2019 

• SGT – 5 DISTRICT – B PLATOON 

2017 –2018 

• DETECTIVE – INTERNET CHILD EXPLOITATION UNIT  

2014 –2017 

• PEER SUPPORT 

2013 - PRESENT 

EDUCATION 

• BACHELOR OF ARTS - UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO 

• CORPORATE COMMUNICATIONS - CENTENNIAL COLLEGE 

• THE FUTURE OF LEADERSHIP IN POLICING – YORK UNIVERSITY 

• YorkLEADS – POLICE AND GOVERNMENT MANAGEMENT PROGRAM 
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